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V tomto čísle najdete  
 

 Povodeň 2013, povodňová sbírka 

 Společenská kronika 

 TJ Sokol Dolany 

 STOP Letišti Vodochody 
 

 Dolany  v Dolanech 

 Rybářské a myslivecké okénko 

 Odpady a my 

 Volby, zpráva z MŠ, ostatní 
 

 

 

Povodeň 2013 

 
Letošní povodeň zasáhla území obce Dolany a to v části pod tratí ČD od k.ú. Libčice až po k.ú. Kralupy. V tomto 
území bylo zatopeno celkem: 30 obytných objektů včetně chat, Elektrárna Povodí Vltavy včetně technického 

zázemí, sportovní areál TJ Sokol Dolany, sportovní areál ZO Kynologie Dolany, Pohostinství TJ Sokol Dolany a 

zemědělská půda včetně zahrad přilehlých k uvedeným nemovitostem. Zaplaveny a zaneseny blátem a povodňovými 
nánosy byly veškeré přístupové komunikace obce v uvedeném území v celkové délce 2,9 km.  

V celém území v současné době jsou téměř dokončeny úklidové práce,  vysoušení objektů k bydlení,  technických 

objektů a přístupových komunikací. U všech objektů byla obnovena dodávka elektrické energie,  studny jsou 

vyčištěny .  Objekty byly prohlídnuty znalcem v oboru stavebnictví – statikem, se závěrem, žádný objekt není třeba 
odstranit. Úklidové práce byly  hrazeny z rozpočtu obce Dolany. Obec podala žádost o dotaci na pokrytí nákladů 

vzniklých v souvislosti s povodní. 

Poškození levobřežní navigace a úprav levého břehu řeky prováděných v letech 2009-2010 (pod názvem prohrábka 
Chvatěrubské úžiny) zjišťuje podnik Povodí Vltavy. Břehy jsou potrhané a zemina naplavená do plavební dráhy a 

přilehlých tůní, upravených při úpravách koryta řeky v roce 2010. 

Jediný kulturní stánek sloužící celé obci – sportovní areál u Vltavy, který  byl povodní totálně devastován je z velké 
části obnoven. 

Opravy zejména rodinných domů a rekreační objektů s celoročním bydlením postupně pokračují. V těchto případech 

obec využila nabídky státu z programu Podpora bydlení – krizový stav, Podpora bydlení 2013 – 3.stupeň povodňové 

aktivity. 
Opatření učiněná v období krizové situace, která měla za účel zmírnit dopad povodně na poškození majetku, byla již 

realizována. ( obnova dodávky elektřiny, zajištění dodávky vody, převezení odstranění naplaveného  materiálu , 
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vybavení domácností a provozoven.  Pozemky, které byly za pomoci těžké techniky upraveny tak, aby mohla řeka 

volně odtékat (drenáže), byly uvedeny do původního stavu. 
      Chybí ještě objektivně zjistit rozsah kontaminace pozemků v zaplavené části obce, dokončit opravy komunikací 

a zpřístupnění VKP Kocanda, opravy hrází Vltavy a tůní a odstranění náplavu z přilehlých tůní.  

   

   Letošní povodeň nebyla ani horší ani snažší, než v roce 2002, ale rozhodně byla jiná. 
Byla agresivnější a proud byl rychlejší a ničivější než při srovnatelných stavech s rokem 2002 a její destrukční 

následky jsou závažnější.     

 
Pozitiva : 

     Veškeré informace o SPA byly poskytovány naší obci 

cestou Krizového řízení MěÚ Kralupy nad Vltavou a byly 
jasné, včasné a úplné, oproti roku 2002. Stejně tak 

materiální pomoc od Kralup zaslouží uznání za včasnost a 

dostupnost po celou dobu povodně a při odstraňování 

následků. 
    Povodňový plán obce Dolany pracuje s průtoky v m3/s a 

tyto informace získává obec od zaměstnanců Elektrárny 

Dolany a stavů na VD Vraňany a Chuchle. Tyto podklady 
jsou dostačující pro koordinaci opatření v našem katastru. 

     Na rozdíl od roku 2002 jsme zaznamenali výrazný 

posun ve spolupráci s HZS, ČČK, OHS a s charitativními 
organizacemi byla spolupráce na velmi dobré úrovni, stejně jako v roce 2002.  

Veškeré „okresní“ složky spolupracující na povodni si zaslouží naše obrovské poděkování a nechci hodnotit zda 

jsme se z minulé povodně poučili nebo je to přechodem obce z okresu Praha západ na okres Mělník. Dlužno dodat, 

že v roce 2002 jsme několik dní zůstali bez telefonického i internetového spojení a veškeré práce byly řízeny pouze 
mobilním telefonem. 

Negativa : 

     Stálým, a pro nás zásadním, problémem je spolupráce s Českou dráhou. Větší část nejvíce postižených lokalit se 
nachází pod  přejezdy ČD. Při poruše signalizace dojde k uzavření závor a my nejsme schopni se žádným jiným 

způsobem do těchto oblastí vůbec dostat.    

     Dalším zásadním a diskutovaným problémem je vhodná manipulace na vodních dílech. Opět se potvrdilo, že co 

jednomu prospívá, to druhému škodí a rozhodně je třeba do plánovaných opatření zohlednit situaci alespoň dle 
jednotlivých krizových či povodňových štábů minimálně z pověřených MěÚ a už by bylo záhodno využít kapacity 

Vltavské kaskády i pro ochranu obyvatel v Povltaví, s ohledem na to, že i pod Prahou žijí lidé…    

 

          Josef Dobš 
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Veřejná sbírka Dolany – povodeň 2013 -  PODĚKOVÁNÍ 
 

Obec Dolany vyhlásila veřejnou sbírku za účelem odstranění škod v obci a pomoc postiženým povodní v 

červnu 2013. 

 

V této sbírce bylo vybráno krásných 308 000,- Kč. 

 
Děkujeme všem MALÝM  I  VELKÝM  PŘISPĚVOVATELŮM do veřejné sbírky, nemalý dík patří i 

spřáteleným Dolanům u Olomouce, u Náchoda, Klatov a Pardubic za finanční dary. 

 

Velké poděkování patří  Moravskoslezskému kraji za štědrý dar. 

 

Výtěžek z veřejné sbírky byl přerozdělen postiženým rodinám a dále byl použit na odstranění škod v obci.  

 

Dále bychom chtěli poděkovat všem DOBROVOLNÍKŮM, kteří přišli pomoci s vyklízením a stěhováním 

objektu TJ Sokol Dolany a přidali ruku k dílu při úklidových pracích po povodni. 

 

Obec obdržela prostřednistvím pověřené obce Kralupy nad Vltavou humanitární pomoc pro postižené 

rodiny, dále Kralupy zajistili zapůjčení vysoušečů a wap techniky pro úklid po povodni, velký dík patří 

panu starostovi Petru Holečkovi. 

 

Velké poděkování za poskytnutí materiální a úklidové pomoci po povodni: 

 

Hasiči z Výprachtic a Koburku (Ústí nad Orlicí)  fa. Miloš Brejcha 

Český červený kříž – oblastní spolek Praha a Mělník fa. Autodoprava Václav Pospíšil 

Česká pojišťovna a.s. – pobočka Kralupy nad Vlt.  JRSK, s.r.o. 

Obec Velké Přílepy      ZD Tursko 

Obec Úholičky a Tursko     Krajská hygienická stanice - Mělník 

 

 Omlouváme se těm, na které jsme zapomněli   SRDEČNĚ DĚKUJEME VŠEM . 

Obec Dolany získala dotaci na opravu bytového fondu po povodni od Ministerstva pro místní rozvoj pro   

7 domácností ve výši 210 000,- Kč. 

Český červený kříž věnoval postiženým domácnostem finanční dary na vyčištění studní a zakoupení bílé 

techniky. 

Obec získala dotaci na pořízení prostředků na vysoušení objektů a likvidaci nánosů po povodni – ve výši 

47 500,- Kč a to ze Státního fondu ČR. 

Od Středočeského krajského úřadu jsme získali částku 309.000,- Kč na likvidační a úklidové práce po 

povodni. 

Dále jsme získali dar od hejtmana Středočeského kraje ve výši 160 000,- Kč. 
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Narozeniny oslavili nebo oslaví: 

 

Vlasák Jaroslav 84 let    Balabán Antonín 83 let    

Kořínek Karel  75 let         Vlasáková Venuše 83 let                     

Nejedlá Marie  84 let     Doubek Zdeněk 85 let                          

Biňovcová Milada 86 let    Mareš Josef  80 let 

Ráthová Milada 88 let    Kriml František 70 let 

Jarabeková Marie 85 let    Kahabková Marie 75 let 

Hřebíková Františka 89 let    Vančová Jiřina 82 let 

Kanický Richard 80 let    Divišová Jarmila 75 let 

Čambal Eugen  75 let    Říha Vladimír  75 let 

Vlasák Jiří  85 let    Srpová Jiřina  70 let 

 

Narození občánci : 

Prokš Jakub    Semerádová Markéta 

Janáč Vít    Koliandr Matyáš 

Doubková Žaneta   Kučerová Tereza 

 

Navždy nás opustili: 

Kefurtová Antonie   Bahenský Josef 

Halíková Marie   Klimentová Jarmila 

Pavlíčková Marie 

 

Diamantová svatba  - 60 let      Svatba 

Vlasák Jiří a Vlasáková Venuše    Irena Šíchová a Tomáš Toms 

Vondrová Kamila a Vondra Viktor   Jan Ovcharovič a Petra Poláková 

       Karel Hajduk a Kateřina Kieslingová 

 

 

Věra Pokorná 

 

Plánované akce v závěru roku 

 

Myslivecké pohonní posezení s hudbou a tombolou - 2.11.2013 restaurace na hřišti  

 

Posezení seniorů - 23.11.2013 od 15:00h u Macharů 

 

Vítání občánků - 7.12.2013 od 13:30h  na OÚ Dolany 

 

~ Společenská kronika ~
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Sokol vs. povodeň 2013 

 
Když jsem před mnoha lety slyšel poprvé dnes již zlidovělou hlášku „... tento způsob léta zdá se mi 

poněkud nešťastným ...“, nenapadlo mě, v jakých souvislostech se mi jednou vybaví. Bohužel realita je 

taková, že po 11 letech byl náš areál opět zasažen povodňovou vlnou. Tři dny jsme vodu měli 

v restauraci, ze hřiště zmizela po týdnu. Asi nikomu nemusím popisovat, jak areál vypadal. Potěšující 

nebyla ani skutečnost, že nejvíce zasažené byly ty části areálu, které nebyly pojištěny (fotbalové hřiště, 

antukové kurty a nohejbalové hřiště) a  jejich opravu tak budeme muset dotovat z vlastních zdrojů. 

 

Co nám voda naopak nevzala a doufám, že ani nikdy nevezme, jsou lidé, kterým na Sokolu záleží. Od 

první brigády, kdy v neděli a pondělí 2. a 3. června odváželi věci ze hřiště do nynějška, bylo 

odpracováno už více jak 2 tisíce (!!!) brigádnických hodin. Všem brigádníkům patří velký dík, protože 

především v dnešní době není zcela samozřejmé upřednostnit zájmy celku před vlastními. A jen díky 

ním mohla 14 dní po konci povodně specializovaná firma vyjet na hřiště s cílem zachránit trávník. To 

se nakonec podařilo a nemuseli jsme tedy využít domluvený azyl v Holubicích pro dospělé a na Čechii 

pro dorost. Stejně tak jen díky nim se ještě v červnu podařilo znovuotevřít restauraci na hřišti – v této 

souvislosti bych rád poděkoval Romanovi Leksovi, který je nejvíc pod tímto rychlým znovuotevřením 

podepsán. Kdo na hřišti v poslední době byl ví, že zdaleka ještě nejsme na konci. Pravda je však 

taková, že počet dobrovolníků se postupně snižuje a je velmi nepravděpodobné, že bychom všechny 

opravy stihli v letošním roce. Proto uvítáme každého dobrovolníka, který nám kteroukoli sobotu 

dopoledne přijde pomoci.  

 

Když už děkujeme, sluší se vzpomenout i na dárce, kteří nám pomohli finančním příspěvkem. Jsou jimi 

jak instituce, tak jednotlivci. Nebudu zde nikoho jmenovat, protože bych mohl na někoho zapomenout, 

což bych udělal jen velmi nerad. Vážíme si totiž každého dárce bez ohledu na výši jím poskytnutého 

příspěvku.  

Však jsme si velmi dobře vědomi, že peněz bude potřeba ještě spousta. Tenisové kurty, nohejbalové 

hřiště, tenisové kabiny, ploty a dobře to bohužel nevypadá ani se základovou zdí vedle schodů na 

hřiště. 

Také proto jsme nelenili a s žádostí o pomoc obratem oslovili všechny instituce, které činnost 

sportovních klubů zaštiťují. Stejně tak instituce, které nabídku pomoci inzerovaly třeba na internetua 

dále specializované firmy doporučované nám např. Okresním fotbalovým svazem Mělník. Přes všechna 

ujišťování jediný, který skutečně pomohl, byl Český olympijský výbor. Ostatní chtěli pomoci spíše 

sobě, což někdy zavánělo až špetkou hyenismu.  

Poslední větou k povodním je přání, aby těch 15 – 20 dobrovolníků, kteří nám věrni byli, věrnými 

zůstali a aby v polovině příštího roku už mohli návštěvníci našeho areálu využívat všechny prostory a 

všechna sportoviště. 

Dále již jen ve zkratce:  

 

První popovodňovou akcí v areálu bylo tradiční utkání O pohár starosty, které se letos těšilo až 

nebývale velkému zájmu diváků a následná posvícenská zábava, kterou doprovodilo vystoupení 

hudební skupiny Globus. Malou tradicí se začíná pyšnit i letní soustředění dorostenců, které v době 

prázdnin zorganizoval Lukáš Moravec, za což mu tímto děkuji. Pokud se podíváme na náš nejbližší 

program, už 12. října nás čeká 41. ročník pochodu Josefa Kloučka.  

 

Na úplný závěr si dovolím jedno povzdechnutí: stejně jako většina okolních oddílů se dlouhodobě 

potýkáme s problémem nedostatku dobrovolníků, kteří by bez nároku na jakoukoli odměnu pomohli 

zajistit chod jednotlivých týmů či celého klubu. A proto v šesti lidech řešíme úkoly, které by dokázaly 

vytížit i dvojnásobný počet osob. Na rozdíl od jiných klubů však nemáme problém s nastupující 

garniturou, která by jednou vedení klubu měla převzít. Těch je už nyní naprostá většina a samozřejmě 
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budeme rádi pokud se přihlásí i další, protože právě nyní hledáme správce pro náš web. Bohužel 

v Dolanech nám téměř kompletně vymizela starší generace, která by svým rozumem a zkušenostmi 

měla klub vést tím správným směrem. O to víc si musím vážit lidí jako Kolja Zenkovič či Jarda 

Hamouz, kteří nezahořkli a osud klubu jim není lhostejný, přestože v Sokolu nezažili jen časy dobré. 

 

                   Josef Svojsík 

 sekretář a člen výboru Sokola 

Něco málo od fotbalistů 
 

ÁČKO: 

V našem elitním týmu se událo několik změn. Těmi hlavními je posílení kádru o zkušené hráče, kteří 

by měli pozvednout konkurenci a úroveň našeho týmu. Co se týká ambicí našeho áčka, tak těmi je 

bezesporu útok na postup do okresního přeboru.  Ten po letošní sezoně dozná velkých změn. Bude jej 

hrát 16 týmů, naproti tomu bude založena pouze jedna třetí třída, takže během sezony budou všechny 

týmy hrát do poslední chvíle o hodně. Do týmu přišel například na hostování Petr Špička z Libiše, Petr 

Glac z Jeseníku a další hráči, kteří se vracejí k aktivní hře po pauze (namátkou Karel Bejdák či Dane 

Djurevski). Neměla by se tedy opakovat situace ze závěru loňské sezóny, kdy jsme v některých 

zápasech museli povolávat dorostence či hráče rezervy. Důvěru k trénování našeho áčka dostal David 

König, kterému bude vedoucí mužstva dělat Klára Bartůňková. Na zápasy pak coby asistent rozhodčího 

bude jezdit Jiří Jiskra, který se také zároveň stará o úroveň našeho domácího prostředí, za což bych mu 

chtěl poděkovat. Popřejme proto našim fotbalistům ať se jim daří.  

BÉČKO: 

Nadále bude hlavní funkcí rezervy nechávat rozehrávat hráče, kteří nehrají v áčku a prostor dostanou 

dorostenci či hráči, kteří z dorostu v loňské sezoně skončili z věkových důvodů. Protože se jedná o 

hodně mladý tým, slibujeme si od něj zejména získávání zkušeností. Nemíníme vytvářet tlak na 

výsledky, ale zejména na to, aby mladší hráči získali zkušenosti od starších spoluhráčů. V tomto směru 

bych chtěl poděkovat všem těm zkušeným, kteří v tomto nelehkém úkolu pomáhají. Co se týká 

realizačního týmu, trenérem zůstal Lukáš Moravec. Chtěl bych poděkovat Pepovi Svojsíkovi, který co 

se týká rezervy, tak Lukášovi dost pomáhá.  

DOROST 

Po postupu dorostu do krajské I.A třídy je cílem udržet tuto soutěž pro dolanské fotbalisty i pro příští 

sezonu. Dorost absolvoval soustředění ve Vysokém nad Jizerou, kde jsme standardně získali výborné 

podmínky pro rozvoj našich schopností. Již první utkání v nové soutěži ukázaly rozdíly mezi okresním 

přeborem a krajskou soutěží. Přesto se hráči zatím perou s nelehkou úlohou statečně a věřím, že v jejich 

silách soutěž dohrát obstojně je. Přesto už musíme myslet na budoucnost, proto se snažíme i v této o 

level vyšší soutěži dávat prostor i mladším hráčům, kteří nahradí příští rok náš silný ročník 95. Z posil, 

které jsme přivedli jmenuji například Vojtu Morávka, Tondu Listíka či Filipa Lejska, z nichž nejstarším 

hráčem je Vojta, který je ročník 97. I z tohoto pohledu je vidět, že se o budoucnost dolanského dorostu 

alespoň v následující sezoně nemusíme bát. Stále je důležité myslet na funkci dorosteneckého mužstva, 

které by mělo fungovat jako zásobárna hráčů pro týmy dospělých. Počet hráčů, kteří se prosazují nás 

utvrzují postupně v dojmu, že to je správná cesta. Problémem u dolanského dorostu je neobsazená 

funkce vedoucího mužstva. Vesměs je to pak na trenérovi zajistit veškerý servis. Co mě těší je fakt, že 

na domácích utkáních funguje zatím výborně pořadatelská služba.  

Závěrem bych chtěl poděkovat všem hráčům, funkcionářům i fanouškům za podporu v nadcházející 

sezoně. A přijďte nás podpořit v nelehkých zápasech. Podpořte nás i když se nám nebude dařit. My se 

budeme snažit vám dělat radost svými výkony. Na druhou stranu, všichni jsme jen lidi a to lidi 

chybující, každý z nás někdy nějakou udělá. Pojďme společně se postarat o to, aby se na konci sezony 

mluvilo o povedeném dolanském fotbalovém roku.  

Lukáš Moravec 
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Vážení spoluobčané, přátelé! 
 

Úřad civilního letectví (ÚCL) zahájil řízení o vyhlášení ochranného hlukového pásma 
letiště ve Vodochodech (OHP). To by se významně dotklo obyvatel Panenských 
Břežan, Báště a  

zejména DOLAN. 

 

Účelem a cílem Ochranného hlukového pásma (OHP) je:  
 regulace využití území v okolí letiště v neprospěch stávajících obyvatel  

 Snižování počtu osob vystavených nadměrnému hluku z leteckého provozu 

 a ochrana zájmů letiště před našimi právy. Stávající provoz letiště nevyžaduje ze 
zákona vyhlášení OHP, ale je to příprava na rozšíření jeho provozu bez nutnosti 
dalšího řízení s obyvateli. Už bychom neměli žádnou možnost toto ovlivnit.    

 
 

 
 
Je úplně jedno, zda někdo je či není v nyní navrhovaném OHP letiště. Plánovaným 
provozem letiště budeme postiženi všichni stejnou měrou, protože projde-li tento 
záměr, pak může být   OHP rozšířeno na celé Dolany.  

Proto je třeba poslat co nejvíce NÁMITEK A PŘIPOMÍNEK. 
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Co to znamená, co nám hrozí? 
 OHP se zpravidla vyhlašuje tak, aby uvnitř OHP nemusely být dodržovány hlukové 

limity pro venkovní chráněný prostor staveb. 
 Pokud se nepodaří, ani po protihlukových opatřeních, zajistit dodržení hlukových 

limitů uvnitř budov, může být objekt prohlášen za nevhodný pro bydlení (možná 
přestavba na sklad apod.), nebo by mohlo dojít k nařízení jeho demolice. 

 Nebyly by povolovány nové stavby rodinných domků a jiných chráněných objektů 
ani rekonstrukce či přístavby a přestavby stávajících RD.  

 Vyhlášení OHP znamená „zmrazení“ veškerého rozvoje obce.   
 Život obyvatel Dolan se může v průměru zkrátit o 5 let v důsledku hluku z provozu 

letiště. 
 Hrozí likvidace školy a školky, které by nemohly poskytnout dostatečnou ochranu 

dětem před hlukem letadel.  
 Výrazně se znehodnotí soukromý i obecní majetek. 

 

Co je možné a nutné udělat? 
 Z přiložené mapky je patrný navrhovaný rozsah OHP v Dolanech. Obyvatelé, 

jejichž domy jsou uvnitř OHP, mohou podávat NÁMITKY, ostatní pak 
PŘIPOMÍNKY. Námitkou se musí vyhlašovatel tj. Úřad pro civilní letectví (ÚCL) 
zabývat a vyřídit, připomínku bere na vědomí. UCL by se tak 
stal pro nás stavebním úřadem. 

 Iniciativa STOP LETIŠTI VODOCHODY a Občanská sdružení 
připravují s právníky základní šablonu dopisů – Námitek a 
Připomínek pro občany. Ty budou k  dispozici papírově na 
Obecním úřadě, případně v prodejnách, jinak na webových 
stránkách obecního úřadu cca od  30.9.13  (přesný termín 
bude vyhlášen a vyvěšen na nástěnkách). 

 Tuto šablonu/vzor můžete za sebe doplnit vlastními 
připomínkami (dopad na váš majetek, zdraví, snížená kvalita života, likvidace obce 
apod.) a doručit nejpozději do 9.10.13 na adresu  
ÚCL -K letišti , 161 00  Praha-Ruzyně (Letiště Ruzyně).  

 Nebo lze předat dopis na OÚ a to nejpozději do 7.10.13 . Tyto dokumenty budou 
hromadně , bezplatně  předány  8.10. na ÚCL. 

Kde jsou informace o OHP? 
Webová stránka UCL  : http://www.caa.cz/urad/navrhy-opatreni-obecne-povahy 
Webová stránka OS www.osdolany.cz 
Vývěsní skříňka OÚ a nástěnka OS 
Webová stránka www.klidnabast.cz 

http://www.caa.cz/urad/navrhy-opatreni-obecne-povahy
http://www.osdolany.cz/
http://www.klidnabast.cz/
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Občanské sdružení 
"PRO ŽIVOT V DOLANECH o.s." 
Dolany 229, 278 01 Kralupy nad Vlt. 

 



OBECNÍ Zpravodaj Dolany – Debrno                                                                         www.dolany.cz 
........................................................................................................................................................................... 

Září 2013                            10 
 
 

Ohlédnutí za setkáním Dolaňáků 
 

Tradiční setkání obyvatel Dolan z celé republiky se konalo 

tentokrát v Dolanech na Klatovsku. Jednalo se již o třinácté 

společné setkání. Více než pět stovek lidí se přišlo pobavit do 

areálu koupaliště. Již tradičně se konala přátelská utkání v 

kopané, volejbalu, stoním tenise, střílelo se ze vzduchovky, 

nechyběli srandamače – soutěže v bazénu. V areálu vystupovaly 

taneční skupiny, připravena byla netradiční módní přehlídka, k 

poslechu i tanci hrálo několik kapel. 

Návštěvníci akce měli k dispozici řadu stánků s občerstvením, ve 

velkém párty stanu bylo připraveno podium a posezení. Součástí 

programu se stal výlet do města Klatovy spojený s návštěvou 

zrestaurovaných tamním proslulých katakomb a barokní lékárny. 

Krásný program byl připraven i pro děti, cesta pohádkovým 

lesem, kreativní dílna, loutkové divadlo, skluzavka, 

skákací hrad a dětský koutek. 

I setkání Dolaňáků bylo „poznamenáno” letošní 

povodní. Čelní představitelé obce Dolany u Jaroměře 

předali pro TJ Sokol Dolany u Kralup finanční dar. Dále 

byl naší obci a obci Dolany u Kladna předán finanční 

výtěžek z veřejné sbírky uspořádané v rámci konání 

setkání.  

Tímto všem přispěvovatelům děkujeme a těšíme se na 

další vydařené setkání, pravděpodobně v Dolanech u 

Pardubic. 

  

     OÚ Dolany 

 

 

Rybářský koutek 
 

V červnu letošního roku se vydala dolanská expedice probádat vody Jižní Moravy, expedice vyrazila v 

devítičlenném složení a jak vidno - ani ve vesničce Bulhary u řeky Dyje se neztratila. 

 

 

 

 



OBECNÍ Zpravodaj Dolany – Debrno                                                                         www.dolany.cz 
........................................................................................................................................................................... 

Září 2013                            11 
 
 

MYSLIVECKÉ OKÉNKO 
 

      Začátek letošního léta byl ve znamení vytrvalých dešťů, kdy zem přesycená vodou již nebrala vláhu 

a došlo k rozsáhlým povodním, které zasáhly i naší obec a způsobily značné škody na majetku našich 

občanů, sportovců a pejskařů. V tuto dobu, červnu – měsíci myslivosti hnízdí všichni naši ptáci a 

ostatní zvěř má mláďata, bažanti, kachny, zajíci i srnčí zvěř, která v lokalitách podle vody, přišla o své 

snůšky a mláďata. Bažanti a kachny měli druhý tok což dokazují mladá bažantí kuřata, která slepičky 

vodily v srpnu, kdy už by se za normálních podmínek měli pomalu osamostatňovat. 

       V srpnu přišli pro změnu vedra a sucho. Myslivci v tu dobu zavážejí dvakrát týdně napajedla pro 

zvěř, kterých je po honitbě rozmístěno dvacet, protože od Kralupského háje až po Libčický háj není 

žádná stálá vodoteč a ve dnech kdy není ani rosa a pole jsou již posekána zvěř trpí nedostatkem vody. 

Potom je radost vidět, když z večera přijde několik kusů srnčí zvěře, zajíci, bažanti a přes den přilétá i 

zpěvné ptactvo uhasit žízeň. Za několik let co jsou napáječky v provozu, zvěř ví bezpečně kde je najde 

a učí to i své mladé. 

        V červenci a srpnu probíhá na polích sklizeň obilovin a tam kde jeden den stála pšenice nebo 

ječmen, vzniká po podmítnutí hlinitá poušť. Tím zvěř přichází o potravu a kryt, z toho důvodu máme 

po honitbě několik políček pro zvěř, kterými se snažíme tuto ztrátu částečně nahradit, ale je to jen 

zlomek procenta. Do dalších let máme vytypované další lokality a se souhlasem vlastníků budeme 

zakládat další políčka. Na konci léta musí myslivci myslet již na zimu a včas zajistit krmivo pro zvěř. 

Od zemědělců nakoupíme a uskladníme na špejchar, pro srnčí oves, ječmen a krmnou řepu, kterou rádi 

berou i zajíci. Pro srnčí též zajistíme granule s vitamíny a minerály a toto namíchané krmivo 

předkládáme již od začátku podzimu, aby si zvěř vytvořila dostatečné tukové zásoby, které jí pomohou 

přečkat zimní měsíce. Bažantům po žních dáme do zásypů zadinu a plevy, podle pravidla našich dědů : 

,, Poslední zrno z pole, první do zásypu.“ Bažant rád bere sklizňový odpad ( zadinu ) raději než čisté 

zrno. Jsou v něm úlomky obilí a spousta semen polních rostlin a plevelů, která projdou síty čističky.  

        V této době stojí na polích již jen slunečnice a kukuřice. Zvěř je využívá nejen jako prostřený stůl, 

ale i kryt, kde není celé dny nikým rušena. Jsou zde jak lišky tak i srnčí zvěř a divoká prasata, která 

neomylně najdou tyto pole a jsou schopna přijít až z desítek kilometrů vzdálených souvislých lesů. 

Stavy černé zvěře mají narůstající tendenci, o čemž svědčí úlovek v roce 2012 a to více jak 184 000 

kusů v ČR. V měsíci září probíhá říje naší královské jelení zvěře. Ranní přímrazky, mlhavé opary a 

troubení jelenů jsou neklamným znamením, že říje již přišla. Říje vrcholí na svatého Václava 28. září.  

        Děkuji všem kdo se v lese chovají tiše a ukázněně a respektují zvěř, která v něm bydlí. My všichni 

tam chodíme jen na návštěvu.  

                         

S pozdravem Lesu, přírodě a myslivosti Zdar                                                                    Jiří Halík ml. 

 

       
Pomocníci z honitby                                       
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Kam s nefunkční zářivkou či úsporkou? 
 

Vysloužilé lineární či úsporné zářivky a výbojky nepatří do popelnice na směsný  odpad, protože 

z nich mohou při rozbití unikat nebezpečné látky.  

 

Každý z nás se v této situaci ocitl. Přestane nám po letech svítit zářivka a tak  přemýšlíme, kam vyrazit 

pro novou, a  jak naložit s tou nefunkční. Někde jsme již zaslechli, že vysloužilé zářivky nepatří do 

komunálního odpadu. Nepatří ale ani do tříděného skla, i když jsou ze skla vyrobené. Ale proč vlastně? 

Zářivky (trubicové i kompaktní úsporné) totiž obsahují malé množství jedovaté rtuti, která by při 

špatném zacházení a vyšších koncentracích mohla ohrozit lidské zdraví a životní prostředí. 

Nejjednodušší je vzít starou zářivku a odevzdat ji v obchodě při nákupu té nové.  

 

Další možností, jak správně naložit s nefunkční zářivkou je její odevzdání ve sběrném místě 

Dolany č.p. 4 (provozní doba ST 14-18 hod a SO 9-11hod). Obsluha sběrného dvora ji od Vás 

zdarma převezme a uloží ji do speciální sběrné nádoby, aby se nerozbila.  Zpětný odběr zářivek 

pro naši obec Dolany a Debrno zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, který nejen přispívá na 

náklady provozu sběrného místa, ale  plně hradí veškeré náklady na přepravu a recyklaci. Tím 

našemu obecnímu rozpočtu ušetří část prostředků určených pro nakládání s komunálním 

odpadem. EKOLAMP tak přispívá k ochraně životního prostředí v naší obci a na nás všech je, 

abychom se k němu alespoň malým dílem připojili.   

 

Více se o problematice nakládání s nefunkčními zářivkami dočtete na www.ekolamp.cz. 
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Blýská se na lepší časy pro stav ovzduší v naší obci ??? 
 

Společný program Středočeského kraje a MŽP na podporu výměny kotlů 

Cílem programu je snížení znečištění ovzduší z malých spalovacích zdrojů do jmenovitého tepelného 

výkonu 50 kW, tzv. lokálních topenišť, využívajících tuhá paliva.  

Jak mnozí z Vás jistě zaznamenali Středočeský kraj společně s Ministerstvem životního prostředí 

vyhlásili  1.výzvu  na 40 mil. Kč .Přijímání žádostí bylo zahájeno 2.9. a už 5.9. byl zastaven příjem 

žádostí z důvodu vyčerpání částky. Z toho vyplývá, že štěstí přeje připraveným. Pro ty z vás, kteří máte 

zájem o zlepšení stavu ovzduší v naší obci a uvažujete o výměně svého kotle, sledujte tisk a televizi 

případně www stránky Středočeského kraje www.stredocech.cz o datu a podmínkách vyhlášení další 

výzvy. 

http://www.stredocech.cz/
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Zprávy z mateřské školy 

 
Zahájení nového 

školního roku  

2013-2014. 

 

Závěr školního roku 

jsme v naší mateřské 

škole oslavili ve středu 

26.6.2013 , kdy 

proběhlo "stužkování 

školáků". 8 školáčků 

se loučilo  s naší 

školkou. Přejeme jim 

hodně úspěchů a 

radosti při plnění 

školních úkolů a 

povinností. 

 

Doufáme , že všechny 

děti načerpaly během 

letních prázdnin hodně 

sil a zdraví a úspěšně zahájily 2.září nový školní rok 2013-14. 

 

Mateřská škola Sluníčko zahájila nový školní rok s navýšeným počtem dětí ve třídě - kapacita je v 

současné době 27 dětí ve věku          od 3 do 6 let. 

 Zakoupili jsme nové hračky a pomůcky pro vzdělávací práci dětí, máme krásně uklizeno, vymalované 

sociální prostory, posekanou trávu na školní zahradě a nový školní rok 2013-2014 je již v plném 

proudu! 

Přejeme všem dětem a žákům základní školy hodně zdraví a úspěchů při získávání vědomostí .  

kontakt :    telefon 315 722 716 

                  ms.dolany@centrum.cz 

                  www.msdolany.eu                    za kolektiv mateřské školy :  Alena Klimentová 

 

 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR – konané ve dnech 

25. a 26. října 2013 
 

Volební místností je zasedací místnost obecního úřadu Dolany č.p. 95, volby se konají v těchto dnech: 

  

v pátek 25.10.2013 od 14:00h – 22:00h 

   v sobotu 26.10.2013 od 8:00h – 14:00h 

 

V těchto volbách lze volit na voličský průkaz, v případě vašeho zájmu lze zažádat o vydání průkazu 

osobně do 23.10.2013 nebo písemným podáním do 18.10.2013. Voličský průkaz bude vydáván od 

10.10.2013 v úřední hodiny OÚ Dolany. Hlasovací lístky budou distribuovány do vašich schránek.  

 

OÚ Dolany 

mailto:ms.dolany@centrum.cz
http://www.msdolany.eu/
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Nábor hráčů a hráček na florbal 
 

Florbalový klub FBC Kralupy n/V z nedalekých Kralup nad 

Vltavou pořádá na sezonu 2013/2014 nábor kluků i holek do 

všech svých kategorií od ročníků 2008 do 1995.  

 

V případě zájmu naleznete více informací na našich webovkách 

www.fbckralupy.cz v sekci NÁBOR nebo se ozvěte přímo  

na e-mail nabor@fbckralupy.cz  

či na telefon 720 56 55 56  

Jiří Cimler manažer FBC. 

 

 

 

 

Fotografie z dolanských akcí naleznete na www.dolanyukralup.rajce.idnes.cz  
 

Důležité www odkazy:       Odpady: 

www.dolany.cz        www.ekokom.cz 

www.sokoldolany.cz       www .asekol.cz 

www.zsdolany.eu        www.jaktridit.cz 

www.msdolany.eu                 www.ecobat.cz 

                                               www.elektrowin.cz 

                   www.ekolamp.cz 
    

 

 

 

Přejeme Všem krásné prožití babího léta a podzimních dnů . 

 

Zpravodaj nabízí i místo pro reklamu, formát A4 za 800,- Kč, 

formát A5 za 400,-Kč 

  

 
Vydává Obecní úřad Dolany jako svůj občasný informační materiál. Náklad 280 ks. Redakce 

děkuje autorům za elektronicky  zpracované podklady. 
Vydání 2/2013–září 2013 

Příspěvky a inzerci pro další vydání přijímá Obecní úřad. 
                                       Možno na e-mail : jos.drapela@seznam.cz 

mailto:nabor@fbckralupy.cz
http://www.dolany.cz/
http://www.ekokom.cz/
http://www.sokoldolany.cz/
http://www.asekol.cz/
http://www.zsdolany.eu/
http://www.jaktridit.cz/
http://www.msdolany.eu/
http://www.ecobat.cz/
http://www.elektrowin.cz/
http://www.ekolamp.cz/
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